
 

 

Protokół  

ze spotkania Prezydenta Miasta Kędzierzyn-Koźle 

z mieszkańcami osiedla Przyjaźni 

 

 

 W dniu 07.03.2017 r. o godzinie 17.00 odbyło się spotkanie Prezydenta Miasta 

Kędzierzyn-Koźle z mieszkańcami osiedla Przyjaźni.  

W spotkaniu brali udział następujący przedstawiciele Gminy Kędzierzyn-Koźle:  

1. Prezydent Miasta Kędzierzyn-Koźle – Sabina Nowosielska, 

2. Zastępca Prezydenta Miasta Kędzierzyn-Koźle – Artur Maruszczak, 

3. Prezes Miejskich Wodociągów i Kanalizacji – Barbara Ermisch-Lipniacka, 

4. Kierownik Wydziału Administracyjno-Gospodarczego – Agnieszka Zimny-Ilnicka. 

 

 

W trakcie spotkania omówione zostały następujące zagadnienia:  

 

I. Prezydent Miasta Kędzierzyn-Koźle poinformowała zebranych mieszkańców o:  

 

1. Organizowanych co najmniej raz w roku spotkaniach z mieszkańcami w poszczególnych 

osiedlach. Na spotkaniach tych omawiane są istotne dla mieszkańców sprawy i potrzeby 

osiedli.  

2. Rozpoczęciu konsultacji w sprawie Budżetu Obywatelskiego w 2017 roku. Kwota 

wynikająca z podziału rezerwy celowej utworzonej w budżecie miasta na 2017 rok jest 

wyższa niż w 2016 roku i wynosi 1.500.000 zł (w roku 2016 wynosiła ok. 1.200.000 zł). 

Kwota ta została podzielona na szesnaście Osiedli, proporcjonalnie do liczby ich 

mieszkańców. Kwota przypadająca dla osiedla Przyjaźni wynosi 45.421,00 zł. Wnioski 

zawierające propozycje zadań zgłaszane były do dnia 31.01.2017 r. Następnie zostały 

zweryfikowane, a teraz są konsultowane z mieszkańcami osiedli. Prezydent Miasta 

zaprosiła wszystkich mieszkańców do głosowania.  

3. Dalszej przebudowie al. Jana Pawła II. W 2017 r. planowana jest kontynuacja prac na 

odcinku od skrzyżowania ul. Głowackiego z ul. Matejki do skrzyżowania z ul. Wojska 

Polskiego. Na skrzyżowaniu ul. Miłej z ul.1 Maja, dla poprawy bezpieczeństwa, 

powstanie rondo. Przy realizacji tego zadania planuje się również zagospodarowanie 

terenów zielonych w Parku Pojednania. Zakończenie inwestycji planowane jest na koniec 

2017 roku. 

4. Rozpoczęciu budowy nowego kompleksu basenowo - rekreacyjnego na osiedlu Azoty. 

W ramach tej inwestycji przewidziano budowę krytej pływalni, basenów otwartych oraz 

placu zabaw i boisk. Otwarcie kompleksu zaplanowane jest na koniec 2017 roku.  

5. Planach rozbudowy Cmentarza Komunalnego przy ul. Gajowej. Gmina dokonała, za 

dopłatą, wymiany gruntów z Lasami Państwowymi. Obecnie trwa przygotowywanie 

dokumentacji technicznej rozbudowy cmentarza. Rozpoczęcie robót nastąpi w drugiej 

połowie 2017 roku.  

6. Utworzeniu hospicjum. W wyniku odpowiednich analiz i ekspertyz wybrany został 

budynek po byłym Publicznym Przedszkolu przy ul. Szymanowskiego 33A w Kłodnicy. 

Obecnie kończą się prace nad wykonaniem projektu technicznego. Zaraz potem Gmina 

rozpocznie prace remontowe. Zakończenie prac planuje się w pierwszym kwartale 2018 r.  

 

II. Zastępca Prezydenta Miasta Artur Matuszczak poinformował mieszańców o planowanych 

w 2017 roku pracach inwestycyjnych na osiedlu Przyjaźni:  

1. Wykonaniu drogi dojazdowej do Inkubatora Przedsiębiorczości zlokalizowanego na 

ul. Szkolnej 17.  



 

 

2. Planowanym wykonaniu przez Miejskie Wodociągi i Kanalizację Sp. z o.o. kanalizacji 

sanitarnej i burzowej na ul. Przyjaźni. Prace zostaną rozpoczęte już w 2017 roku 

(o inwestycji tej opowie w dalszej części spotkania Prezes MWiK Sp. o.o.). 

3. Wykonaniu projektu technicznego boiska ze sztuczną nawierzchnią na osiedlu 

Blachownia, w tym roku nastąpi jego wykonanie.  

4. Uzupełnieniu kanalizacji w Zespole Szkół Nr 3.  

5. Uzupełnieniu oświetlenia od mostu na kanale Gliwickim  w stronę Sławięcic.  

 

III. Prezes Miejskich Wodociągów i Kanalizacji Sp. z o.o. – Barbara Ermisch-Lipniacka 

poinformowała mieszkańców, że wykonany został projekt techniczny budowy kanalizacji  

i otrzymano wszystkie niezbędne pozwolenia na rozpoczęcie robót. Zajęło to dwa lata, 

w tym roku zostaną rozpoczęte prace. Zadanie zostało celowo opóźnione, bo Spółka 

czekała na dofinansowanie tego zadania ze środków zewnętrznych. W skład projektu 

wchodzi jeszcze budowa kanalizacji na ul. Wyspiańskiego. MWiK Sp. z o.o. złożyła 

wniosek na dofinansowanie tego zadania do Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska 

i Gospodarki Wodnej.  W kwietniu-czerwcu 2017 r. ogłoszony zostanie przetarg 

nieograniczony, w wyniku którego zostanie wyłoniony Wykonawca. Prace powinny 

ruszyć w lipcu 2017 roku. Przewiduje się wykonanie prac w ciągu dwóch lat, tj. do 

listopada 2019 roku. Prace zostaną rozpoczęte od Kościoła, ponieważ tam kończy się 

kanalizacja. W pierwszym etapie wykonana zostanie kanalizacja na ul. Nowowiejskiej. 

Równolegle budowana będzie kanalizacja deszczowa na odcinku od ul. Tuwima do ulicy 

Nowowiejskiej. Zadania te będą robione równocześnie, ponieważ konieczne będzie 

odtworzenie nawierzchni drogi. W drugim etapie zostanie wykonana kanalizacja na 

ul. Ludowej i Szkolnej, w trzecim etapie tzw. Solec. 

 

IV. Mieszkańcy osiedla zadawali pytania i zgłaszali następujące wnioski:  

 

1. Przewodniczący Zarządu osiedla Przyjaźni zawnioskował o montaż dwóch latanii, które 

doświetlą most.  

 

2. Prośba mieszkańców by przy budowie kanalizacji usadowić studzienki kanalizacyjne 

w miejscach gdzie nie ma budynków mieszkalnych.  

Prezes MWiK Sp. z  o. o.  poinformowała, że studzienki kanalizacyjne zostaną umieszczone 

zgodnie ze sztuką budowlaną i z przepisami prawa.  

 

3. Zapytanie dotyczące budowy obwodnicy północnej.  

Prezydent Miasta poinformowała, że otrzymała pismo z informacją, że budowa obwodnicy 

północnej jest ujęta w planie zadań inwestycyjnych kraju na lata 2018 – 2021. Na dzień 

dzisiejszy budżet państwa nie posiada jednak środków finansowych na wykonanie tego 

zadania. Generalna Dyrekcja Dróg Krajowych  posiada aktualną decyzję środowiskową na 

budowę obwodnicy północnej.  Prezydent Miasta prowadzi rozmowy z Posłami i Senatorem 

w sprawie wsparcia i lobbowania w tej sprawie.  

 

4. Zapytanie dotyczące zapewnienia środków finansowych przez GDDiA na budowę 

chodników na ul. Przyjaźni podczas budowy kanalizacji.  

Prezydent Miasta poinformowała, że bardzo jej zależy na równoległym  wykonaniu tych 

dwóch zadań i Gmina prawdopodobnie zaproponuje Generalnej Dyrekcji Dróg i Autostrad  

współpracę i zaoferuje dofinansowanie tego zadania.  

 

5. Zapytanie dotyczące budowy wraz z chodnikiem ścieżki rowerowej przy ul. Przyjaźni oraz 

czy chodnik będzie po obydwu stronach ulicy.  

Zastępca Prezydenta Miasta poinformował, że droga jest wąska i może być problem z budową 

przy niej ścieżki rowerowej. Może to być zbyt niebezpieczne. Budowa ścieżki rowerowej jest  



 

 

planowana od strony Blachowni z wyjazdem koło cmentarza przed kanałem. Będzie to 

bezpieczniejsze rozwiązanie dla mieszkańców. Chodniki prawdopodobnie będą po obu 

stronach jezdni, na pewno nie będą zbyt szerokie. Prezydent Miasta zaoferowała, że zanim 

rozpocznie się inwestycja może umówić się jeszcze raz na spotkanie z mieszkańcami oraz 

z przedstawicielem GDDiA i porozmawiać w tej sprawie.   

  

6. Zapytanie czy planowana ścieżka prowadząca z Blachowni będzie oświetlona.  

Zastępca Prezydenta Miasta poinformował, że wszystkie ścieżki rowerowe budowane przez 

Gminę są oświetlone. Problem istnieje od strony Nadleśnictwa, które nie wyraża zgody na 

zrobienie oświetlenia w lesie.  

 

7.  Zapytanie dotyczące przejęcia przez Gminę i regulowania prawa własności bocznych dróg 

na osiedlu Przyjaźni, chodzi o ul. Owocową 4,5, 6 do ul. Bocznej.  

Prezydent Miasta poinformowała, że Gmina chce wykupić teren na którym prowadzi 

inwestycje. Rozpoczynają się procedury wykupu działek. Poprosiła by zainteresowani 

mieszkańcy zwrócili się do niej w tej sprawie na piśmie.  

 

8. Zapytanie czy odbyły się już prace związane z odbiorem remontu ul. Bocznej.  

Zastępca Prezydenta Miasta poinformował, że nie posiada takiej informacji i sprawdzi tą 

sprawę.  

 

9. Wyjazd z ul. Bocznej na ul. Boczną – jest problem z wykręceniem samochodem osobowym 

a co dopiero dostawczym. 

Zastępca Prezydenta Miasta poinformował, że Gmina docelowo chce załatwić tą sprawę. 

W mieście jest bardzo dużo dróg, które są zaniedbane. Budżet miasta wynosi 50 mln złotych, 

a na drogi wydaje się 20 mln. W dwa lata nie da się nadrobić wszystkich zaległości.  

 

10. Wniosek o wysypanie tłucznia na ul. Owocowej. 

 

11. Wniosek o wysypanie tłucznia na ul. Przyjaźni 104, jest to droga gminna i po opadach 

deszczu lub roztopach wiosennych nie da się dojechać do domu. 

Prezydent Miasta poinformowała, że sprawdzi czy jest to droga gminna, jednocześnie 

poprosiła by wystąpić do niej na piśmie bądź drogą elektroniczną.  

 

12. Wniosek o przeniesienie urządzeń zabawowych z małego  placu zabaw przy ul. Stara 

Śluza  na większy plac zabaw przy ul. Owocowej. Większość dzieci przebywa właśnie na 

tym większym placu.  

Prezydent Miasta poinformowała, że przyjmuje wniosek i sprawdzi co da się zrobić w tej 

sprawie.  

 

13. Zapytanie dotyczące komina przy ul. Stara Śluza Stanowi on zagrożenie dla mieszkańców. 

Zastępca Prezydenta Miasta poinformował, że komin ten należy do osoby prywatnej. 

Zobowiązał się jednocześnie do wystąpienia do Nadzoru Budowlanego przy Starostwie 

Powiatowym w Kędzierzynie-Koźlu z zapytaniem jaka jest decyzja w tej sprawie. Odpowiedź 

przekaże przez Przewodniczącego Zarządu Osiedla.  

 

14. Wniosek o oświetlenie przystanku autobusowego przy ul. Przyjaźni przed przejściem dla 

pieszych.  

Prezydent Miasta poinformowała, że zarządcą drogi jest Generalna Dyrekcja Dróg Krajowych 

i Autostrad, która poinformowała pisemnie, że nie widzi potrzeby doświetlenia drogi w tym 

miejscu.   

 

W związku z brakiem dalszych pytań ze strony mieszkańców spotkanie zakończono.  



 

 

 


